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术中胸腔冲洗液查瘤细胞在肺癌手术中的应用进展
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肺癌是目前常见的恶性肿瘤，预后较差，大多患者发现时即已发生转移。目前临床上的常规检查方法难以判断肺癌

是否发生胸膜腔微转移，而冲洗胸腔后在冲洗液中找到瘤细胞则可以证明肺癌已经发生了胸膜腔微转移，这种方法

可以评估肺癌分期，并且为后续的治疗提供依据。本文将针对胸腔冲洗液查瘤细胞的研究进展和应用作一综述。

Lung cancer is one of the most common malignant cancers in the world.With poor prognosis，and it has

metastasized when patients were diagnosed.Current routineclinical tests are difficult to determine whether

pleural micrometastasis occurs in lung cancer，however，the positive pleural lavage cytology can diagnose

it.Pleural lavage cytology can assess the stage of the lung cancer and develops a useful plan for the follow-up

treatment.This is a review of the progression and applications of pleural lavage cytology.
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